
PROTOKÓŁ  Nr VI)2007 
 
 
z VI sesji Rady Gminy Zławieś Wielka odbytej w dniu 23 marca 2007 roku. 
 
Sesja odbyła się w Urzędzie Gminy w Złejwsi Wielkiej, rozpoczęła się o godzinie 1000,  
a zakończyła o godzinie 1125.  
 
Na ogólną liczbę 15 radnych w sesji udział wzięło 15 radnych, co stanowi 100 %. 
W sesji udział brał wójt gminy, 4 pracowników urzędu gminy oraz 5 osób zainteresowanych 
obradami. 
Listy obecności w załączeniu. 
 
Porządek obrad: 

1. Otwarcie obrad VI sesji Rady Gminy 
- stwierdzenie quorum 

2. Przyjęcie protokółu z poprzedniej sesji. 
3. Uchwalenie regulaminu wynagradzania nauczycieli. 
4. Podjęcie uchwał. 
5. Informacja o pracy wójta między sesjami. 
6. Wolne wnioski i zapytania. 
7. Zakończenie obrad VI sesji Rady Gminy Zławieś Wielka. 

 
 
Ad. 1 
 
 
VI sesję Rady Gminy Zławieś Wielka otworzył, powitał zebranych pan Zbigniew 
Drewnowski – przewodniczący Rady Gminy. 
Na podstawie listy obecności stwierdził, że jest wystarczająca liczba radnych do 
podejmowania prawomocnych uchwał. 
Odczytał porządek obrad. 
 
Do przedstawionego porządku obrad nikt nie wniósł uwag. 
 
 
Ad. 2 
 
 
Protokół z poprzedniej sesji został przyjęty jednogłośnie bez uwag. 
 
 
 
Ad. 3 
 
 
Zbigniew Drewnowski – przewodniczący Rady Gminy 
Poinformował, że projekt uchwały dotyczący wynagradzania nauczycieli został omówiony na 
wspólnym posiedzeniu komisji. 
Zapytał, czy są uwagi do projektu uchwały. 
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Nikt nie wniósł żadnych uwag. 
 
 
Rafał Żelazek – wiceprzewodniczący Rady Gminy 
Odczytał projekt uchwały w sprawie regulaminu wynagradzania nauczycieli. 
 
Zbigniew Drewnowski – przewodniczący Rady Gminy 
Zapytał, czy po odczytaniu regulaminu, ktoś ma jeszcze  pytania. 
 
Nikt nie zabrał głosu. 
 
 
Rada Gminy Zławieś Wielka podjęła jednogłośnie 

Uchwałę Nr) 15)2007 
w sprawie regulaminu wynagradzania nauczycieli 
 
 
Ad. 4 
 
 
Zbigniew Drewnowski- przewodniczący Rady Gminy 
Poinformował, że Rada będzie podejmowała następujące projekty uchwał: 

1. w sprawie zaciągnięcia pożyczki, 
2. w sprawie nadania nazwy ulicy, 
3. w sprawie diet dla sołtysów. 

Przypomniał, że uchwały te były omawiane na wspólnym posiedzeniu komisji. 
Odczytał projekt uchwały w spawie zaciągnięcia i zabezpieczenie pożyczki z Wojewódzkiego   
Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej w Toruniu. 
 
Do przedstawionego projektu uchwały uwag nie było. 
 
 
Rada Gminy Zławieś Wielka podjęła jednogłośnie  

Uchwałę Nr VI)16)2007 
w sprawie  zaciągnięcia i zabezpieczenia pożyczki z Wojewódzkiego Funduszu Ochrony  
                  Środowiska i Gospodarki Wodnej w Toruniu 
 
 
Zbigniew Drewnowski – przewodniczący Rady Gminy 
Odczytał projekt uchwały w sprawie nadania nazwy ulicy w miejscowości Przysiek. 
 
 
Rada Gminy Zławieś Wielka podjęła jednogłośnie  

Uchwałę Nr VI)17)2007 
w sprawie nadania nazwy ulicy w miejscowości Przysiek 
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Zbigniew Drewnowski – przewodniczący Rady Gminy 
Odczytał projekt uchwały w sprawie diet dla sołtysów. 
Zapytał, czy są uwagi do odczytanego projektu uchwały. 
 
Nikt nie wniósł uwag. 
 
 
Rada Gminy Zławieś Wielka podjęła jednogłośnie  

Uchwałę Nr 18)2007 
w sprawie  diet dla sołtysów 
 
 
Ad. 5 
 
 
Tadeusz Smarz – wójt gminy 
Przedstawił informację o pracy wójta między sesjami. 
Informacja w załączeniu do protokółu. 
 
Zbigniew Drewnowski – przewodniczący Rady Gminy 
Zapytał czy ktoś ma pytania dotyczące przedstawionej informacji. 
 
Małgorzata Kutnik – radna 
Poinformowała, że był u niej pan Siastacz i poinformował ją, że nie ma on drogi dojazdowej 
do swojego gospodarstwa. Jest to człowiek już zdesperowany, który od 2000 roku walczy  
o swoją drogę dojazdową. Wydał na to dużo pieniędzy. Sąd zasądził mu płacenie za przejazd 
tą drogą.  
Zapytała, czy gmina nie może wykupić gruntu pod tą drogę.  
 
Tadeusz Smarz – wójt gminy 
Odpowiedział, że Rada Gminy nie rozpatruje spraw indywidualnych. 
Zaprosił radną na rozmowę po sesji ponieważ jest to bardzo długa historia i rozmów i sądów. 
 
Małgorzata Kutnik - radna 
Stwierdziła, że radni nie są tylko po to, żeby podejmować uchwały, ale żeby pomóc też 
mieszkańcom gminy. Należałoby poszukać, kto popełnił błąd. W Gutowie pan Pietras też nie 
ma dojazdu od Gutowa, a ze strony Rzęczkowa miał dojazd zagwarantowany, ale na dzień 
dzisiejszy ktoś wykupił grunt i też nie ma dojazdu. 
Postawiła wniosek o wyjaśnienie tej kwestii. Kto popełnił błąd, że gro działek nie na dojazdu. 
 
Zbigniew Drewnowski – przewodniczący Rady Gminy 
Zapytał jaką radna ma propozycję. 
 
Małgorzata Kutnik – radna 
Stwierdziła, że niech się zajmie tą sprawą komisja rolnictwa i niech podejmie działania w tej 
kwestii, żeby tym ludziom pomóc.  
Podkreśliła, że nie chciały być w sytuacji tych ludzi. 
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Zbigniew Drewnowski – przewodniczący Rady Gminy 
Stwierdził, że nie zna dokumentów, ale kiedyś było tak, że dziadkowie zostawiali sobie 
siedlisko, a ziemię oddawali na skarb państwa. 
 
Małgorzata Kutnik – radna 
Stwierdziła, że jeżeli wydzielało się siedlisko dożywotnio to w tym momencie powinno być 
wydzielenie drogi dojazdowej. 
 
Zbigniew Drewnowski – przewodniczący Rady Gminy 
Ponownie zapytał, co radna proponuje. 
 
Małgorzata Kutnik – radna 
Proponuje, żeby komisja rewizyjna zapoznała się z dokumentami i przedstawiła tą kwestię na 
sesji, ewentualnie sesja podejmie działania, żeby pomóc tym ludziom. 
 
Andrzej Pyzik – radny 
Poinformował, że w Starym Toruniu też jest taka sytuacja i jest problem.  
Podkreślił, że tych problemów jest więcej. 
 
Zenon Podgórski – radny 
Zapytał z jakich przedstawicieli gminy składa się komisja przetargowa. 
 
Małgorzata Kutnik –radna 
Stwierdziła, że radni z poszczególnych sołectw znają sytuacje w swoich sołectwach i żeby 
zrobili analizę gdzie są takie sytuacje , komisja rewizyjna przeanalizowałaby to i można by 
było podjąć działania, żeby uregulować kwestie dojazdów do gruntów. 
 
 
Ad. 6 
 
 
Kazimierz Jędrzejewski – sołtys sołectwa Zławieś Mała 
Poinformował, że jedna z mieszkanek ul. Jagodowej w Złejwsi Małej składa wniosek  
o zrobienie z szosy do chodnika kładki przez rów, ponieważ z małymi dziećmi z wózkiem 
ciężko przejechać do chodnika. 
 
Sławomir Składanek – sołtys sołectwa Czarnowo 
Przedstawiła Radzie problemy z jakimi borykają się mieszkańcy sołectwa Czarnowo. 
Wykaz problemów w załączeniu do protokółu. 
 
Tadeusz Smarz – wójt gminy 
Poinformował, że problem państwa Siastacz i Wiśniewskich jest bardzo złożony, ale jest on 
sfinalizowany prawomocnym wyrokiem sądu, który ustanowił drogę konieczną. Tylko tak się 
składa, że wyegzekwowanie wyroku cywilno prawnego jest bardzo trudne i nie tylko w tej 
sprawie. Angażował się w tą sprawę na ile było to możliwe. I państwo Wiśniewscy i państwo 
Siastacz są obrażeni, że nie jest sprawa załatwiona po ich myśli. Jest do dyspozycji, ale 
sprawy indywidualne rozpatruje się inaczej, nie na sesji. 
Na każdy przetarg jest tworzona komisja przetargowa zarządzeniem wójta. Są przepisy, które 
to regulują. Za organizowanie przetargów w naszej gminie odpowiedzialny jest pan Jerzy 
Marcykiewicz, ma on odpowiednie przeszkolenie z zakresu zamówień publicznych. Pan 
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Marcykiewicz jest zawsze w składzie komisji i pełni w niej funkcję sekretarza. Inni 
członkowie powoływani są w zależności od zadania, na które organizowany jest przetarg. 
Jeżeli zadanie jest z zakresu budownictwa, to ktoś z tego działu. 
Mieszkańcy Złejwsi Małej z ulicy Jagodowej do chodnika mają około 20 metrów. Ulica 
Jagodowa została utwardzona, można przejść do szosy, a z szosy do chodnika. 
Sprawy, o których mówił pan Składanek nie są nowe, ale dopingują do działania. 
Wpływ na podłączenie do internetu jest mierny, ale robione jest wszystko co możliwe w tej 
sprawie. Prace miały być zakończone do końca marca, termin się przedłuża i prawdopodobnie 
ma to być sfinalizowane w kwietniu. 
Z chwilą kiedy nadejdą odpowiednie warunki gmina zajmie się poszerzeniem torowiska. 
Na wszystkich zebraniach wiejskich, które odbyły się ostatnio najwięcej uwag dotyczyło 
przejezdności dróg. 
Stan techniczny drogi koło pana Kowalskiego jest ciągle poprawiany, ale jak przejedzie po tej 
drodze parę ciągników nie można tam przejechać samochodem osobowym. 
Postaramy się zamówić tabliczki z nazwami ulic na osiedle Nasza Dolina w Czarnowie. 
Starania w sprawie utworzenia lewoskrętu w Czarnowie podejmowane były kilkakrotnie, 
dopóki nie będzie chodników to Generalna Dyrekcja Dróg odpowiada, że nie będzie robiła 
nic w tej sprawie. 
Droga nie może mieć mniej niż 8 metrów, na miejscu odbędzie się spotkanie i coś zostanie 
ustalone. 
Cały czas czynione są starania w sprawie przepompowni. 
 
Mirosław Kwiatkowski – kierownik Referatu Rolnictwa 
Poprosił pana Składanka o przybycie do Referatu Rolnictwa w celu sprawdzenia, czy do wału 
są drogi dojazdowe z innych miejsc w Czarnowie. 
 
Tadeusz Smarz – wójt gminy 
Poinformował, że wyśle pismo do PKS w Bydgoszczy w sprawie kursu autobusu. 
 
Zbigniew Drewnowski – przewodniczący Rady Gminy 
Poinformował, że otrzymał pismo od pana Gołębiewskiego z Górska dotyczące radnego 
Podgórskiego. Pismo to zostało skserowane i wręczone radnemu. Poprosił radnego  
o ustosunkowanie się na piśmie do tej sprawy. 
Odczytał pismo Wojewody Kujawsko-Pomorskiego w sprawie wszczęcia postępowania 
nadzorczego dotyczące stwierdzenia nieważności uchwały nr V)14)2007 z dnia 22 lutego 
2007 roku w sprawie odmowy stwierdzenia wygaśnięcia mandatu Wójta Gminy Zławieś 
Wielka. 
Przekazał, że Zespół Szkół w Złejwsi Wielkiej prosi o ustanowienie patrona dla Gimnazjum 
w Złejwsi Wielkiej. 
 
Zenon Podgórski – radny 
Poinformował Radę, że pan Gołębiewski wnosi o to, że go uderzył. Tego nie było. Pan ten był 
bardzo pijany i ubliżał pani Aranin. 
 
Zbigniew Drewnowski – przewodniczący Rady Gminy 
Poprosił o wyjaśnienia na piśmie. 
 
Szczepan Dynasiński – radny 
Podziękował wójtowi za wyposażenie w stoliki i krzesła świetlicy wiejskiej w Siemoniu. 
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Poprosił w wysypanie tłuczniem lub szlaką placu przy szkole w Siemoniu gdzie parkują 
samochody oraz o nowy regał do szkolnej biblioteki. 
 
Małgorzata Kutnik – radna 
Myśli, że sprawa dojazdu do działek nie jest sprawą indywidualną , prosi o potraktowanie 
sprawy jako pilnej, gmina robiła działania ale nieskutecznie. Spraw takich jest dużo więcej.   
  
Tadeusz Smarz - wójt gminy 
Być może impulsywnie zareagował, ale jak pan Wiśniewski przyszedł z adwokatem i od razu 
powołał się na radnych z opozycji, nazwiska nie wymienił, nie będę się na ten temat 
wypowiadał. Pan Siastacz ma wyrok sądowy prawomocny, policja na miejscu była dwa razy, 
co może zrobić gmina. 
 
Mirosław Kwiatkowski – kierownik Referatu Rolnictwa 
Poinformował, że w sprawie tej trzy razy była ustanowiona droga konieczna, trzy razy urząd 
gminy dał swój sprzęt, policja została zawiadomiona, która powinna egzekwować wyrok. Ci 
państwo robią takie problemy, że nikt na człowieka maszyną nie najedzie i to jest ten 
problem. 
 
Małgorzata Kutnik – radna  
Poprosiła o uczestnictwo w spotkaniu gdy będą państwo Wiśniewscy i Siastacz . O tej 
sprawie dowiedziała się wczoraj i jeżeli ktoś powołuje się na grupę opozycyjną to niech to 
powie. 
 
Tadeusz Smarz – wójt 
Odpowiedział, że jeżeli będzie taka wola i życzenie państwa Siastach i Wiśniewskich. 
 
Mateusz Mięsikowski – radny 
Poinformował, że w wyroku sądu jest określone, że pan Siastacz ma płacić panu 
Wiśniewskiemu za przejazd, ale pan Wiśniewski nie chce tych pieniędzy tzn., że nie 
respektuje wyroku sądu. 
 
Tadeusz Smarz – wójt gminy 
Poinformował, że 8 lat temu wojnę zaczęła pani Wiśniewska, zaangażowała w to też posła 
Gizińskiego i jak on rozpoznał sprawę opuścił spotkanie. Prokuratura Generalna też odstąpiła 
od tej sprawy. 
 
Renata Wieczorkowska – sołtys sołectwa Gutowo 
Poprosiła o wykonanie placu zabaw w Gutowie, o wyposażenie w sprzęt świetlicy w Gutowie 
oraz o rozstrzygnięcie sprawy sprzątania świetlicy. 
 
Zenon Podgórski – radny 
Przypomniał, że gmina co roku przeznacza jakieś pieniądze na poszczególne szkoły. Co roku 
komisja sprawdza szkoły pod względem przygotowania do roku szkolnego i jak te pieniądze 
zostały zagospodarowane. Komisja obejrzy i na tym się kończy. Komisja powinna 
wnioskować o nagrodę dla szkoły za najlepsze przygotowanie. Byłaby to motywacja. 
 
Tadeusz Smarz – wójt gminy 
Poinformował, że przygotowanie szkoły jest obowiązkiem dyrektora, a może dostać naganę, 
że jej nie przygotował. Nagrodzić można za coś szczególnego. 
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Andrzej Pyzik – radny 
Stwierdził, że pan Zenek nie miał na myśli pieniędzy dla dyrektora do kieszeni tylko dla 
szkoły i dla dzieci np. na biwak. 
 
Rafał Żelazek – radny 
Stwierdził, że musiałyby być określone ścisłe kryteria w innym przypadku byłaby niezgoda. 
 
 
Nikt więcej nie zabrał głosu. 
 
 
Przewodniczący Rady Gminy zakończył obrady VI sesji Rady Gminy Zławieś Wielka. 
 
 
 
                                                                                       Przewodniczący Rady Gminy 
 
 
                                                                                            Zbigniew Drewnowski  
 
Protokółowała : 
Mirosława Mycak 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
  
 
 
  


